
三種的人 

(3) 
(歌 林 多 前 書 

2:14 - 3:4) 

你是那 

一種人？ 







Gen 2:7 KJV 

And the LORD God formed man of 

the dust of the ground and 

breathed into his nostrils the 

breath of life; and man became 

a living soul. 

創世記 2:7 CCBT 

耶和華上帝用地上的塵土造了
人，把生命的氣息吹進他的鼻
孔裡，他就成了有生命的人。  



Three Types of Man (1Cor2:14-3:4) 

三種的人 (歌 林 多 前 書 2:14 - 3:4) 

屬血氣的人 

屬靈的人 

屬肉體的人 
 



屬血氣的人 
(一個未曾接受基督的人) 

1 Cor 2:14 (ESV), “The natural person does not accept the things of the 

Spirit of God, for they are folly to him, and he is not able to understand 

them because they are spiritually discerned.”  

 

哥林多前書 2:14,  “然而，屬血氣的人不接受從上帝來的 

聖靈的教導，認為愚不可及，無法明白， 

因為只有屬靈的人才能參透。”  



屬靈的人 

(一個被聖靈管理,從聖靈得力的人)

1Cor 2:15-16 (ESV), “The spiritual person judges all things but is 

himself to be judged by no one. For who has understood the mind of the 

Lord so as to instruct him? But we have the mind of Christ.”  

 

哥林多前書 2:15-16 ,  “ 屬靈的人能夠參透萬事，但沒有人 

能參透他。「誰曾知道主的心意，能夠指教祂呢？」 

但我們明白基督的心意。”  



屬肉體的人 
 

(一個已經接受基督，但是生活失敗的基督徒, 

因為他靠自己的努力來過基督徒的生活) 

屬肉體的人 



1Cor 3:1-3 (ESV), “But I, brothers, could not address you as spiritual 

people, but as people of the flesh, as infants in Christ. I fed you with milk, not 

solid food, for you were not ready for it. And even now you are not yet ready, for 

you are still of the flesh. For while there is jealousy and strife among you, are 

you not of the flesh and behaving only in a human way? ”  
 
 

哥林多前書 3:1-3,  “弟兄姊妹，以前我對你們講話的時候，還不能把
你們看作屬靈的人，只能把你們看作屬肉體的人，是在基督裡的嬰孩。 
2 我只能用奶而不能用飯來餵養你們，因為你們當時不能消化，甚至現
在也不能。 3 你們仍然是屬肉體的人，因為你們中間有嫉妒、爭鬥。

這豈不證明你們是屬肉體的，行事為人和世人一樣嗎？” 

屬肉體的人 



Sarkinos in Greek is sarks 

“Fleshy”   -   “肉” 

屬肉體的人 
(一個已經接受基督，但是生活失敗的基督徒, 

因為他靠自己的努力來過基督徒的生活) 



Sarkinos in Greek is sarks 

“Fleshy”   -   “肉” 
Sarkikos in Greek is “dominated by the flesh” 

Latin – carne – “Carnal”  -  “肉體 ”  

屬肉體的人 
(一個已經接受基督，但是生活失敗的基督徒, 

因為他靠自己的努力來過基督徒的生活) 



1Cor 3:1-3 (ESV), “But I, brothers, could not address you as spiritual 

people, but as people of the flesh, as infants in Christ. I fed you with milk, not 

solid food, for you were not ready for it. And even now you are not yet ready, for 

you are still of the flesh. For while there is jealousy and strife among you, are 

you not of the flesh and behaving only in a human way? ”  
 
 

哥林多前書 3:1-3,  “弟兄姊妹，以前我對你們講話的時候，還不能把
你們看作屬靈的人，只能把你們看作屬肉體的人，是在基督裡的嬰孩。 
2 我只能用奶而不能用飯來餵養你們，因為你們當時不能消化，甚至現
在也不能。 3 你們仍然是屬肉體的人，因為你們中間有嫉妒、爭鬥。

這豈不證明你們是屬肉體的，行事為人和世人一樣嗎？” 

屬肉體的人 



The Carnal Man 

屬肉體的人 

The Spiritual Man  

屬靈的人 

DIFFERENCE 

不同 



The Carnal Man 

屬肉體的人 

The Spiritual Man  

屬靈的人 

SPIRIT SOUL 

SOUL BODY 

BODY SPIRIT 

靈 

靈 

魂 

魂 

體 

體 
OBEY 

OBEY 

OBEY 

順服 

順服 

順服 

GOD 

神 

DISOBEY 不順服 



The Carnal Man 

屬肉體的人 

The Spiritual Man  

屬靈的人 

“But I see another law in my members, warring against the law of my mind, 

and bringing me into captivity to the law of sin which is in my members. O 

wretched man that I am! who shall deliver me from the body of this death? I 

thank God through Jesus Christ our Lord. So then with the mind I myself 

serve the law of God; but with the flesh the law of sin.”     Romans 7:23-25.  

然而，我發覺在我身體內另有一個律和我心中的律作戰，將
我俘虜，使我服從身體內犯罪的律。 我真是苦啊！誰能救
我脫離這個被死亡控制的身體呢？ 感謝上帝，祂藉著我們
的主耶穌基督救了我！這樣看來，我的內心服從上帝的律法，
但我罪惡的本性卻服從犯罪的律。    羅馬書 7:23-25 



Will the Carnal Man go to heaven? 

屬肉體的人會上天堂嗎? 

基督審判的寶座 



Be a 

Spiritual 

Man  
 

成為一
個屬靈
的人 

三種的人  

(歌 林 多 前 書 

2:14 - 3:4) 


